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Medlem af Folketinget Peter Juel-Jensen og Christoffer Aagaard 

Melson (V) har den 9. december 2021 stillet følgende FOU spørgsmål 

nr. 74, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål nr. 74: 

Ministeren bedes oplyse, om det er et fast princip, at man afventer på-

bud, inden Forsvaret påbegynder oprensning af forureninger. 

 

Svar: 

Jeg har til brug for min besvarelse indhentet bidrag fra Forsvarsmini-

steriets Ejendomsstyrelse, der oplyser: 

 

”Den generelle håndtering af forureningssager ved Ejendomsstyrelsen 

er følgende: 

 

Ved nye spild er hurtig aktion altafgørende, hvorfor Ejendomsstyrelsen 

i disse tilfælde straks iværksætter en oprydning uden at afvente påbud 

fra tilsynsmyndighederne. 

 

Er der ikke tale om en spildhændelse, men en forurening af ældre dato, 

følger Ejendomsstyrelsen de sædvanlige regler i Jordforureningsloven. 

Der foretages som udgangspunkt ikke frivillige afværgetiltag, medmin-

dre der forekommer akutte sundhedsrisici. 

 

Ved konstateret forurening vil en beslutning om eventuelle tiltag altid 

tage udgangspunkt i en konkret risikovurdering. Ejendomsstyrelsen er i 

løbende dialog med tilsynsmyndighederne om risikobetragtningen. 

 

Der er for nuværende ikke konstateret akutte situationer i forhold til 

PFAS-forureningerne. Ejendomsstyrelsen har derfor ikke fundet behov 

for at igangsætte akutte tiltag. Såfremt der meddeles krav fra tilsyns-

myndighederne vil disse blive efterkommet”. 

 

Jeg henholder mig til dette. 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Trine Bramsen 

 

Offentligt
FOU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 74
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